
國立臺灣師範大學生命科學系博士班研究生修業計畫書 

Doctoral Degree Study Plan Form 

 

研究生姓名 

Name 
 

指導教授 

Advisor 
 

學號 

Student ID 
 

申請學期

Semester 
 

 
研究論文題目(方向) 

Research  
Topics(direction) 
 

 

碩士中英文論文題目

(逕讀博班生免填) 

Master's thesis title 

(Direct-Admissions-into-

PhD-Program students: 

no need to fill in this 

column) 

 

 

預定修習課程24學分(逕讀30學分) 

Scheduled courses: 24 credits (30 credits for Direct-Admissions-into-PhD-Program students) 

註Note：修習課程必須為碩士班、大碩博合開、碩博合開、博士班課程方可計入畢業學分。 

Courses taken must be M.A., B.A., M.A.& Ph.D., M.A.& Ph.D., or Ph.D. to be counted as graduation 

credits. 

一、共同必修 Common required courses 

  課程名稱 Subject Name  學分數 Credits  備註 Note 

  專題討論 Seminar  2  

1門修習4次 

共8學分 

4 semesters 

8 credits in total 

二、領域核心必修課程 Core required courses 

  課程名稱 Subject Name  學分數 Credits  備註 Note 

1       

2       

三、領域進階課程-選2科 Core advanced courses (Choose 2 required courses) 

  課程名稱 Subject Name  學分數 Credits  備註 Note 

1       

2       



四、領域其他課程/跨領域選修課程 Other courses/Interdisciplinary courses 

  課程名稱 Subject Name  學分數 Credits  備註 Note 

1       

2       

3       

4       

5       

五、外校/外系專業課程 Courses from other universities/departments 

  
開課學校及系所 

University & Department 

 
課程名稱 Subject Name  學分數 Credits  備註 Note 

1         

2         

3         

 

課程指導 

委員簽名 

Curriculum 

Committee Signature 

 

，  ， 

 

 

 

         年 year         月 month         日 date 

附註Note： 

1. 本計畫書應於入學第一學期結束前(1月 31日前，提前入學者為 7月 31日前)，送交課
程指導委員會審查後，送研究生教育委員會議備查。 
This form should be submitted to the Curriculum Committee for review before the end of the 
first semester and then submitted to the Graduate Education Committee for record. 

2. 生科系碩士班畢業生，考上博士班者，如已修過核心必修課程，經指導教授提出，提研
究生教育委員會議核備後，可另指定必修科目。 
Students who graduated from our department's master's program and had been admitted to 
the doctoral program and had passed the core required courses, may be assigned required 
courses proposed by their advisor after the approval of the Graduate Education Committee. 

3. 生態演化組博士班研究生，已修習過與核心必修科目類似課程，經指導教授認可，並提
研究生教育委員會議核備後，可另指定必修科目。 
Doctoral students of Ecology & Evolution Division who have completed courses similar to the 
core required courses may designate additional required courses with the approval of their 
academic advisor and the review of the Graduate Education Committee. 

4. 檢附碩士班歷年成績單予課程指導委員會參酌，逕讀生改檢附學士班歷年成績單。
Please submit your master's program academic transcripts to the Course Advisory Committee. 
Direct-admission students should submit their bachelor's program academic transcripts 
instead. 


